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Landbouwsector  -  Beperking antibioticagebruik

Jaarlijks wordt in België de verkoop van antibiotica voor diergeneeskundig gebruik in 
kaart gebracht in het BelVetSac-rapport (Belgian Veterinary Surveillance of Antibacterial 
Consumption). In 2015 werd voorzichtig de draad van de dalende trend opnieuw 
opgepikt (-4,7 procent) nadat 2014 een kleine stijging had laten zien. Dat komt neer op 
een totale daling van 15,9% sinds 2011. Bovendien is duidelijk vastgesteld dat ook de 
microbiële resistentie binnen de verschillende diersoorten daalt. Dit resultaat toont aan 
dat de blijvende inspanningen, geleverd door alle betrokken sectoren, opnieuw hun 
vruchten afwerpen. 

Om de doelstellingen verder te faciliteren heeft AMCRA (het kenniscentrum voor 
antibioticagebruik en -resistentie bij dieren in België) het afgelopen jaar meerdere 
initiatieven genomen om tot een verminderd antibioticagebruik te komen en juicht het 
verder ook alle initiatieven toe die zullen bijdragen tot het verder verduurzamen van het 
antibioticagebruik in de veehouderij. 

1. Hoeveel Vlaamse middelen werden in Vlaanderen, van 2012 tot heden, besteed aan 
de beperking van het antibioticagebruik in de landbouwsector (in zijn totaliteit, 
opgesplitst per type project (projecten ter verbetering van hygiëne, voor preventie 
en sensibilisering, proefprojecten, demonstratieprojecten enzovoort))?

2. Hoeveel VLIF-steun (Vlaams Landbouwinvesteringsfonds) werd vanaf 2012 tot op 
heden aan landbouwers uitgekeerd voor investeringen ter verbetering van de 
bedrijfshygiëne? Graag een uitsplitsing per jaar met ook een overzicht van het aantal 
goedgekeurde aanvragen, alsook welk type investering het betrof en het 
steunpercentage.

3. Graag ook een overzicht van het aantal reeds toegezegde VLIF-steunaanvragen, die 
evenwel nog niet werden gerealiseerd, en voor welke type investering en 
steunpercentage. 



JOKE SCHAUVLIEGE
VLAAMS MINISTER VAN OMGEVING, NATUUR EN LANDBOUW

ANTWOORD
op vraag nr. 152 van 22 november 2016
van SABINE VERMEULEN

1. Het beleid inzake preventie en gebruik van antibiotica in de landouwsector is een 
federale bevoegdheid. Desalniettemin worden ook op Vlaams niveau bepaalde 
initiatieven genomen, zonder dat deze initiatieven evenwel de ambitie kunnen hebben 
om het federale beleid ter zake te substitueren. 

Onderstaande tabel geeft een overzicht van de besteedde Vlaamse middelen (euro) 
per type project voor de periode 2012-2016.

Initiatief/Jaar 2012 2013 2014 2015 2016
Demonstratieprojecten 122.500 70.000 50.000 / /
VLAIO LA-traject / 930.285 539.118 / /
Interreg-project / / / / 50.000
Voorlichtingsactiviteiten 1.074 1.350 1.000 140 3.000
TOTAAL (euro) 123.574 1.001.635 590.118 140 53.000

2. Onderstaande tabel geeft een overzicht van goedgekeurde investeringen in bestaande 
gebouwen. Het gaat onder meer over investeringen in reinigingssystemen en het 
aanbrengen van coating op vloeren. Het steunpercentage bedraagt 18%.

 2012 2013 2014 2015 2016
Aantal goedgekeurde 
dossiers 1 2 0 1 4
Subsidie (euro) 2.141 840 0 1.194 3.028

Belangrijker dan de investeringen in bestaande gebouwen, zijn investeringen in 
nieuwbouwprojecten. In vergelijking met bestaande (oudere) stallen scoren 
nieuwbouwstallen beter omwille van geoptimaliseerde ventilatie, stalklimaat en 
verbeterde sanitaire ruimte. 

Dit neemt niet weg dat bedrijfshygiëne prioritair een zaak blijft van dagdagelijks 
bedrijfsmanagement, meer dan van materiële investeringen.

3. Er werden zes aanvragen voor verbeterde bedrijfshygiëne in bestaande gebouwen 
weerhouden voor een totaal selectiebedrag van 14.051 euro. Het steunpercentage is 
30%. 


